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Arsredovisning 

For Cent.rum for fast.ighetsforetagande 
Org. nr. 846501-7955 

Styrelsen for Cenb.urn for fast.ighetsforetagande avger harmed arsredovisning for t.iden 
2022-01-01 - 2022-12-31. 
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Forvaltningsberattelse 

Bakgnmd 
Malmo universitet, Lunds Tekniska Hogskola och flera av regionens storsta foretag inom 
fastighetsbranschen hat tillsammans bildat Centrum for fastighetsforetagande. Foreningen 
bildades at 2000. 

Vision 
Centrum for Fastighetsforetagandes vision ar att skapa ett helt nytt och mangvetenskapligt 
synsatt pa forskning och utveckling inom fastighetsbranschen. Olilrn vetenskaper, 
erfarenheter och perspektiv far mojlighet att motas i en utvecldande miljo. Foreningen skapar 
en dynamisk miljo for bade forskning och naringsliv, och den omedelbara aterforeningen av 
kunskap at en av manga positiva konsekvenser av gemensam motesplats. 

Verksamhetside 
Centrum for Fastighetsforetagande ska 

• vara en oppen, framtidstankande mangvetenskaplig forsknings- och 

utvecldingsmiljo, dar olilrn perspektiv, kompetenser och erfarenheter mots 

• nyttja kunskap, kompetens och erfarenheter £ran etablerade vetenskaper, som 

teknik, juridilr, sociologi och samhallsvetenskap vid hogskolor 

• ta tillvara pa erfarenheter fran fastighetsbranschen som medlemsforetagen star for 

• i forsta hand rilrta sig mot projekt som kraver nya angreppssatt och mangvetenskap. 

Centntm fa'r Fastighetsfiiretagande stiicfjer 

• forskning och utveckling inom fastighetsbranschen 

• samverkan mellan fastighetsbranschen och hogskolor 

• kompetensutveclding i fastighetsbranschen 

• samarbete mellan olilrn som organisationer deltar i fastighetsbranschens utveclding i 

Oresundsregionen. 

Strategi 
Centrum for fastighetsforetagande framjar samverkan genom att; 

• vara en naturlig motesplats mellan hogskolor och medlemsforetagen. 

• delta i utveckling av utbildningsprogram och kurser. 

• stodja forskning och utvecldingsprojekt vid hogskolor. 

• vara en aktiv part i forsknings- och utvecklingsprojekt, seminarier, branschdagar, 

tavlingar m.m. 
v,f 
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Aktiviteter under ar 2022 

Aktiviteterna under 2022 innebar bland annat att vi firade vart 20-ars jubileum pa High 
court, tva ar forsenat den 19 maj. Vart forsta frukostmote handlade om Va1-vstaden och det 
skedde digitalt, foljande fmkostmoten om hur vi blir battre pa att hantera vatten i stader, 
hur fastighetsbranschen paverkades av regeringsskifte, inflation och stigande elpriser samt 
om LFM 30 kunde ske pa plats pa Malmo Universitet. 

Mentorstipendium och stipendium for basta kandidatuppsats delades ocksa ut. 

Pa forskningsfronten sa har det hant en hel del. Malmo universitet beviljades medel av 
KK.-stiftelsen for ett dialogprojekt tillsammans med HSB Malmo, Stena fastigheter, 
Helsingborgshem och Y cap. I november meddelade Formas att medel erhallits fran for en 
Forskarskola -ASSURE - Adaptation of urban Space through Sustainable Regeneration. 
Atta doktorander kommer att knytas till RISE eller till nagot av de tre deltagande 
larosatena: Lunds Tekniska Hogskola, Malmo universitet och Campus Gotland, vid 
Uppsala universitet. Av CFFFs medlemsforetag ar Stena Fastigheter, Vasakronan, HSB 
Malmo samt Structor Projektledning Malmo AB med i projektet. 

Ett stort arbete lades ner av Malmo universitet och LTH gemensamt for en ansokan till 
KK.-stiftelsen om Naringslivets klimatomstallning, dar aven flera av medlemsforetagen 
ingick. Denna ansokan fick vi tyvarr inte. 

Oresund Real Estate Award 2022 
Fastighetsbranschens eget pris Real Estate 0resund Award premierar de basta 
prestationerna under aret fran aktorer som gor skillnad i var region. Priserna delades ut i 
samband med 0resundsinstituttets konferens Real Estate 0resund som arrangerades den 5 
maj 2022 i Malmo. 

Vinnarna av Real Estate 0resund Award 2022 blev foljande bolag: 

• Arets fastighetsforetagare - Melin Fastigheter 
• Arets fastighetspartner - Artscape 

• Arets nytankare: H22 

Bakom Real Estate 0resund Award star Centnun for Fastighetsforetagande, 
Fastighetsagarna Syd och Malmo Stad i ett samarbete med 0resundsinstituttet. 
Juryn bes tar av: Lotta Stromgren Jonsson ( ordforande i Centnun for 
Fastighetsforetagande), Susanne Rikardsson (vd Fastighetsagarna Syd) och Sven 
Gustafsson ( exploateringschef Malmo Stad) . 

Vt 
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Frukostmoten under 2022 

Under at 2022 hat CFFF arrangerat fyra frukosttnoten och ett arsmote dar CFFF 20 at 
firades . Nedan foljer referat av arets fmkosttnoten och arsmote. 

Frukostmote 2022-02-17: Varvsstaden i Malmo - stadsdelen som lyfter arvet efter 
varvet 
Pa Kockums gamla industriomrade utvecklas sedan nagra ar en star och hallbar 
stadsdel. Via aterbruk ska material fi·an de gamla byggnaderna fa nytt Ziv i omradets 
olika projekt. Pa CFFF:s frukostmote den 17 februari berattade Pia Andersson och 
Hanne Birkfi·an Varvsstaden AB om satsningen. 

V d Pia Andersson inledde med en snabb tillbakablick till den mycket tuffa arbetsmiljo 
som Kockwnsomradet en gang utgjorde for tusentals varvsarbetare. Pa detta 180 000 
kvadratmeter stora omrade utvecldar nu Varvsstaden AB en belt ny stadsdel. 

Pia Andersson, VD, Varvsstaden 
Hanne Birk, Utvecklingschef, 

Varvsstaden 

Darefter tog utvecklingschef Hanne Birk vid och gav oss en malande bild av det nya 
omradet. 
- Vi vill jobba vidare och forvalta det a.rv som £inns. Genom att undersoka dagens kontext 
och samtidigt utga £ran historien och hur omradet ut:vecldats vill vi skapa varldens mest 
spannande stadsdel. Det ska vara en levande stadsdel med manniskan i centrum, dar man 
ska kanna att man at pa ett gammalt varv. Vi vill overfora omradets gamla identitet till det 
nya, sa hon. 

Fyra hallbarhetsperspektiv 
Hanne Birk berattade ocksa att de arbetar med hallbarhet ur fyra perspektiv: social, 
miljomassig, estetisk och ekonomisk hallbarhet. Varvsstaden vill arbeta cirkulart och set 
avfall som en resurs. 
~ 
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- Nat vi till exen.1.pel sanerar lokaler och mark funderar vi over hur vi kan anvanda de 
massor och material som blir over. Vi arbetar cirkulart bade nar vi designar, river och 
bygger. Vi arbetar med aterbmk och har utvecklat en materialbank, som bidrar till att skapa 
omradets identitet. Hittills hat vi har bland annat renoverat lampor, dorrar och fonster 
samt aterbmkat stora mangder tegel, sa Hanne Birk. 

Hanne visade sedan en skiss over den nya stadsdelen, dar vi fick en overblick over 
omradets olika delar samt fick veta hur Ian.gt de kommit hittills och vad som aterstar. Via 
tva nya broar och en kajpromenad pa en kilometer kommer Varvsstaden att oppnas upp 
omradet och lanka iliop det med centrala Malmo. 

Livet mellan husen 
- Vi lagger stor vikt vid att ut:veckla livet mellan husen. Vi vill ta vara pa mellanrummen 
och ska pa ett bra samspel mellan bebyggelsen och manniskorna. Vi vill ocksa ha ett 
samspel mellan gammalt och nytt, bland annat for att paminna om att hat fomt hat fun.nits 
en industri, sa Hanne Birk. 

Fmkostmotet avslutades med en mangd fragor som bland annat handlade om upphandling 
av entreprenorer, forskning av det pagaende arbetet, transporter, hyror, detaljplaner och 
havsnivaer. Intresset for omradet verkade vara stort och vi lar med stor sannolikhet hora 
mer om Varvsstaden framover. 

Fakta 
Varvsstaden AB ags av bolaget Fastighets AB Centur, som i sin tut till lilrn delar ags av 
bolagen Balder och Peab. Balder kommer att forvalta omradets kommersiella fastigheter 
medan Peab ut:vecklar och bygger omradet. Pia Andersson ar bolagets vd, Hanne Birk <less 
utvecklingschef. Varvsstaden kommer att bli en levande stadsdel och besta av bland annat 
bostader, forskolor, skolor, kontor, parker och strak. 
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Fotograf: Petra Bindel www.varvsstaden.se 

Frukostmote 2022-04-07: Hur blir vi battre pa att hantera vatten i stader? 
I Sve,ige har 1ri J1Jed tidet1 blivit a/It dttktigare pa avfallshm1te1it1g. Nar det gal/er vattenhat1teri11g.fim1s det 
ddre1J1ot en de/ kvar att gijm. Det sa K1isti11a Hall fran VA SYD, niir hon gdstade CFFF:sj,,tkostmiite 
den 7 april: "Vi borde ta11ka pa vatten som pa a1jall. Fiir vi behiJver bli biittre pa att J1Ji11imera 
a11viind11i11g och t1ppkomst av vatten sav1t iiven pa att so,tera och atera11vii11da vatten." 
Kristina Hall at programledare for VA SYD:s skyfallshantering Tillsamma11s gijr vi plats fo'r 
vatt11et. Att ordet "tillsanunans" finns med i namnet at inte en slump. Ansvaret for vattnet 
ar namligen delat mellan VA SYD, de kommuner de verkar i och fastighetsagarna i dessa 
kommuner. Att kunna hantera exempelvis extrema regn at alltsa ett gemensamt ansvar for 
alla dessa aktorer. 
- Ungefar 30 procent av marken i Malmo, och i de fiesta andra kommuner, at sa kallad 
allman platsmark som kommunen ansvarar for. Aterstaende 70 procent ar privatagd 
kvartersmark. Darfor maste vi verkligen arbeta tillsammans nar det galler att hantera vatten, 
sa Kristina Hall. 

Kristina Hall, VA-Syd 

Skyfall, torka och exploatering 
Men vattenutmaningarna handlar inte enbart om att 
hantera stora vattenmangder, som vid skyfall eller 
oversvamningar. !bland uppstar ocksa vattenbrist och 
torka, som sommaren 2018. En tredje utmaning handlar 
om exploatering. Ledningsnaten i vara stader har byggts 
under lang tid och ar inte dimensionerade for den 
fortatning som sker. Men staderna fortsatter att vaxa. 

- Manga av oss minns kaoset i Malmo den 31 augusti 
2014. Den dagen kom det motsvarande tva manaders 
regn pa sex timmar. Det ar det kraftigaste regn som 
uppmatts i Malmo sedan dessa matningar startade i slutet 
av 1800-talet, sa Kristina Hall och fortydligade: 

-Ledningsnatet som ska hantera regn i Mahno har en volym som motsvarar 11 
vattenfyllda Turning Torso. Den vattemnangd som foll under det hat skyfallet tillforde 
ytterligare motsvarande 54 fyllda Turning Torso till systemet. 

Delat ansvar, men olika anda 
Aven om ansvaret for vattenfragan at delat mellan fl.era aktorer, sa set ansvaret lite olika ut. 
Kort utuyckt sa ansvarar VA SYD for att anlagga, underhalla, forvalta och driva sii1a 
anlaggningar. Kommunerna ansvarar framfor allt for att ta hansyn till oversvamningsrisker 
vid nybyggen. Men de hat inte motsvarande ansvar for befintlig bebyggelse. 

- Mah110 stad tog fram en skyfallsplan 2015, vilket da var Sveriges forsta. Ambitionerna i 
planen at hoga, men eftersom det ii1te finns tydliga juridiska krav sa finns det inget tydligt 
ansvar for genomforandet av atgarder. Kommunen arbetar dock aktivt med skyfallsfragan 
nar det tas fram nya planer och passar aven pa att lagga till vattenfragan vid ombyggnad av 
allman platsmark, sa Kristina Hall. 
~ 
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Fastighetsagare ansvarar for de ledningar och egna vatten- och avloppsinstallationer som 
finns inom fastigheten (saval byggnader som tomter). I detta ingar ocksa ett ansvar for 
olika anordningar for skydd mot intrangande avloppsvatten, till exempel bakvattenstopp. 
Ansvaret giller £ran anslutningspunkten i gatan. Fastighetsagare hat ocksa ansvar for att 
avvattna sin tomt och vidta forebyggande atgarder samt att skydda sin fastighet. 

Cirkulara system 
Kristina visade en del exempel pa satsningar som gjorts de senaste aren, i Lund och i 
Malmo. Hon namnde ocksa att intresset for cirkulara system blir allt stone och att fragan 
om att ersatta dricksvattnet i vara toaletter med regnvatten numera lyfts allt oftare. 

BRF Hojegarden i Lund (vanster bild) drogs lange med fuktiga kallare. I samband med ny 
dranering tog foreningen ett helhetsgrepp om dagvattenfragan. Resultatet blev fw1gerande 
dagvattenhantering samt vackrare och mer levande utemiljoer med fordrojningsdammar, 
flacka dil-:en och laga kullar. 

I Soderkullaparken 01oger bild) har Malmo stad och VA SYD arbetat tillsammans med 
bade skyfallsanpassning och uppmstning. Delar av parken hat sankts med upp till en meter, 
for att kunna magasinera dagvatten. 

Fakta 
VA-SYD ar VA-huvudman i Burlov, Eslov, Lonuna, Lund och Malmo. Las mer pa VA 
SYD:s hemsida. 

Deras satsning Til/samma11s giir vi plats fo'r vattnet startade i Malmo 2018 och i Lund 2020 och 
involverar flera aktorer. Att utforska nya arbetsmetoder och nya samarbeten ar en viktig del 
av arbetet 

20-arsjubileum 2023-05-19: 
Valbesokt 20-arsfirande med bade bakat- och framatblickar 
2020_fy/lde CFFF 20 a,: Det gick inte aft Jira da, av auled11i11gar som vi a/la kihmer ti//. Men den 19 
mqj 2022 biev det till sist mi!J!igt aft sa111/as for att_fira, se tiiibaka pa de 20 (el/er 22J Jr som gJtt och 
dven biicka framJt. 

Firandet agde mm pa High Court i Malmo och ett 70-tal personer hade konunit for att 
uppmarksamma jubilaren. Formiddagens inleddes med att Karin Staffansson 
Pauli (utvecklingsledare for CFFF) och Stefan Olander (docent LTH och ledamot i 
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CFFF:s styrelse) tillsammans beskrev hur foreningen en gang startades och vad som hant 
sedan <less inom foreningen, fastighetsbranschen och de bada larosatena, Malmo 
universitet och Lunds Tekniska Hogskola. 

Stefan Olander & Karin Staffansson Pauli 

U, 
HEl 
rn 

Nagot CFFF arbetat med sedan start ar att dels gynna och inspirera till mer forskning inom 
fastighetsomradet, dels att skapa sammanhang och miljoer dar akademin och branschen 
kan motas. Forhoppningen ar att nya ideer ska kmrna fodas har, som pa sikt kan leda till 
forskning. Bade Karin och Stefan berattade om flera pagaende forskningsprojekt och aven 
om nyligen insanda forskningsansokningar. Karin gav oss ocksa en snabb bi.Id av hur 
konsfordelningen inom branschen forandrats under de senaste tva decennierna. Vid 
CFFF:s allra forsta arsstamma, varen 2000, var 25 procent av deltagarna lnrinnor och 75 
procent var man. 
- Det kan jamforas med en rapport fran Albright fran 2019, dar de faststallde att 
fastighetsbranschen blivit den forsta jamstallda branschen pa Stockholmsborsen. Antalet 
lnrinnliga vd:ar i konununala och kommersiella fastighetsbolag har ocksa okat fran 2001 till 
2022, framfor allt pa den kommersiella sidan dar det inte fanns nagra kvinnliga vd:ar alls 
2001, medan 37procent av bolagen hade en kvinnlig vd 2022, sa Karin Staffansson Pauli. 

Viktig samhallsaktor 
Innan Karin lamnade over till paneldebatten sammanfattade hon de senaste tjugo aren i 
branschen sa har: 
- Vi har gatt fran att se fastigheter som en tek.nisk produkt till att i dag se den som en 
byggnad i en servicebransch. Fastighetsbranschen ses i dag som en vilctig samhallsaktor och 
de fragor som vi har att hantera ar alltmer komplexa. Vara utmaningar framat handlar om 
hallbarhet, digitalisering och att hitta ratt kompetens till branschens tjanster. 

Darefter tog Lotta StromgrenJonsson (ordforande i CFFF:s styrelse) till orda, som. 
moderator for en paneldebatt om branschens utveckling under de senaste 20 aren. I 
panel.en horde vi: Magnus Skiold, styrelseordforande Granitor Properties, Susanne 
Rikardsson, vd Fastighetsagarna, Owe Nordqvist, vd Forvaltarforum, Anna Stenkil, 
regionchef Vasakronan och J arl Olsson, Catella. 

w 
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Magnus Skiold, Susanne Richardsson, Owe Nordqvist, Anna Stenkil,Jarl Olsson & Lotta StromgrenJonsson 

Okad komplexitet 
Fragorna som diskuterades handlade bland annat om branschens kundimiktning, om 
digitaliseringens for- och nackdelar, om samverkan, den tekniska utvecklingen, om 
hallbarhet och om branschens okade komplexitet. 

Hur var arbetsmiljo forandrats och hur den paverkats av pandemin var en av fragorna. Har 
nagra av rosterna och asikterna: 
- Vi ar manga som har arbetat hemma under pandemin och insett vikten av att fa arbeta 
ostort, atminstone delar av dagen. Darfor tror jag att framtidens kontor maste besta av fler 
ytor for koncentrerat eget arbete. De behaver sjalvklart kompletteras med attraktiva 
gemensamma ytor, for moten och umgange med kollegorna. Jag tror att framtidens kontor 
kommer att vara alltmer varumarkesbyggande och anvandas for att attrahera ny personal, sa 
Magnus Skiold. 

Kontoret som motesplats 
- Jag haller med dig, men inte belt och ballet! Jag tror absolut att vi behaver fler mm for 
enskilt och ostort arbete. Men de mmmen behovs ocksa for att kunna ga undan och delta i 
ett digitalt mote. Utover det tror jag att bade dagens och framtidens kontor mer och mer 
kommer att fa prageln av motesplats, som kontrast till hemarbetet och det enskilda arbetet, 
sa Anna Stenkil. 

Att fragan om hallbarhet har okat och att allt fler bolag nwnera arbetar med bosociala 
fragor, inte bara de kommunagda bolagen, diskuterades ocksa. 
- Jag tror att det i dag furns en allt storre forstaelse for vad som skapar nytta, varde och 
attraktivitet for staden, omradet och inom social hallbarhet. Aven privata aktorer tar start 
socialt ansvar i dag, vilket ar en stor skillnad jamfort med for 20 ar sedan, sa Susanne 
Rikardsson. 

II,( 
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- J\!lin bild ar att manga av de mindre privata fastighetsbolagen har forsvunnit under de 
senaste aren. Spaningen framat ar att fler privata bolag kommer att larnna branschen och 
att koncentrationen av de storre bolagen kornmer att bli allt tydligare, sa Jarl Olsson. 

Ledarskap och kompetensbrist 
Lotta Stromgren Jonsson fragade avslutningsv:is vad paneldeltagarna trodde att en 
m.otsvarande panel skulle diskutera om 20 ar. 
- Jag tror att ledarskap och kompetensbrist ar de fragor vi kommer att brottas med framat. 
Det hander sa mycket nu och allt blir mer och mer komplext. Det har ser vi redan och det 
kommer att oka, sa Susanne Rikardsson. 
- Jag haller med. Jag tror absolut att kompetens och ledarskap ar de fragor som konuner att 
vara avgorande framat. Vi behaver chefer som bade vagar flytta pa manniskor och vagar 
lyfta in killen med keps fran gatan, sa Owe Nordqvist. 

Darefter av1undades motet av med en god lunch, innan vi alla gav ass ut i den 
sommarvarma vardagen. 

Frukostmote 2022-10-06: 
.Fmkostmiitet den 6 oktober bade fok11spa h111jastighetsbrc111schm paverkas av regeli11gsskefftet, de stiga11de 
elplisema, den stiga11de i1iflatio11e11 Olh a11dra hii11de/ser i var 0111vadd 1Vf.otgo11ens Jpa11are var To111as 
Emhage11, d1efseko11om pa .Fastighetsagama Sverige Olh M.ag1111s H11/the A11dersso11, 11ali11gJpolitiskt 
a11svarig hos .Fastighetsagama Syd 

Tomas Ernhagen Magnus Hulthe Andersson 

- Det vi trodde var overgaende "pandemipriser" har i och med kriget i Ukraina overgatt till 
mer varaktiga "Putinpriser". Sedan invasionen av Ukraina inleddes har energipriset stigit 
med atta till tio procent, sa Tomas Ernhagen. 
Tomas pratade darefter kart om Riksbankens styrranteprognos. Den hojda rantan, som nu 
ligger pa 2, 5 procent, ffavantas sankas under 2023 och 2024. Hur det ser ut 2025 ar 
mycket osakert. Gissningarna spanner fran att rantan da ligger pa allt 111.ellan 1,75 och 6 
procent. 
- Riksbanken ar dock forhoppningsfulla. De tror att konsumentprisindex toppar pa 10 
procent 2023, for att sedan ga nedat, sa Tomas Ernhagen och fortsatte: 
- Bade Konjunkturinstitutet och Riksbanken raknar med en mild konjunkturnedgang, att 

\I(, 
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ofinansierade politiska atgarder stottar upp 2023 och att tillvaxten ar tillbaka 2024. I Sverige 
faller realloner och formogenheter just nu. Belaningen ar hog och hojda rantor biter hart. 
Fragan ar om de hoga rantorna ar ett for hart slag? 

For optimistiska prognoser? 
Trots rantehojningar ar dock kronan fortsatt svag, villcet Tomas menade forsvarar 
inflationskampen. l'Vfycket beroende pa att alla centralbanker hojer rantan samtidigt. 
Tomas varnade dock for att Riksbanken och Konjunkturinstitutet ar for optimistiska i sina 
prognoser. 
- Bostadsinvesteringar ar en viktig del av landets totala investeringar. Det finns darfor en 
risk for ett kraftigt fall. Byggkostnader och rantor okar, medan priserna pa bostadsratter 
och villor faller lika kraftigt. Vi har ocksa ett dysfunktionellt hyresforhandlingssystem, sa 
han och avslutade: 
- Star vi infor en ny kris likt den vi upplevde pa 1990-talet? Bostadsmarknadens parter bar 
ansvaret for hyresrattens framtid. Om vi vill ha manga och val underhallna hyresratter 
maste driftsnettona starkas. Kostnaderna kan inte fortsatta att aka i snabbare takt an 
intakterna. 

Osaker politisk arena 
Darefter lamnade han over till Magnus Hulthe Andersson, som gav oss sin syn pa vad som 
kommer att handa vid det stundande regeringsskiftet. For den politiska arenan ar minst lika 
osaker som den ekonomiska. 
- Ulf Kristersson behaver en valvillig riksdag for att fa igenom sin politik. Handlingskraft 
ar viktig och jag trot att stodatgarder kommer att vara bland det forsta den nya regeringen 
beslutar om. For var bransch kommer det att ha stor betydelse vem som blir 
bostadsminister och hur portfoljen kommer att se ut. Jag hoppas att bostadsministern 
kommer att vara kopplat till finansdepartementet, sa han. 
Magnus Hulthe Andersson gjorde darefter ett antal gissningar om hur den nya regeringen 
kommer att agera i nagra bostadspolitiska fragor. 
- Jag tror inte att investeringsstodet kommer att aterinforas. Marknadshyror och fri 
hyressattning kommer troligen inte heller att komma upp pa bordet, pa grund av 
Sverigedemokraterna. I stallet far vi kanske se forslag 0111. social housing och liberalerna 
kommer nog att driva igenom forortslyftet, med konkreta forslag som behovsbostader. I 
ovrigt trot jag att manga kommuner kommer att fa stora problem med att snabba pa 
nyproduktionen, sa han. 

SD ordforande i fyra utskott 
Sa langt den nya regeringen. En stor del av makten ligger dock i riksdagen, dar 
Sverigedemokraterna ar ett start parti. De hat tilldelats ordforandeposten i fyra utskott. 
- Vi ska halla ogonen pa utskotten, de har stor makt. Det ar en tung post att vara 
utskottsordforande. Da ager man dagordningen och har utslagsrost, sa Magnus Hulthe 
Andersson och fortsatte: 
- Om jag ska sia lite sa trot jag att det kommer att bli stokigt. Sverigedemokraterna kan via 
utskotten kora over regeringen i vissa fragor. Sverigedemokraterna och Socialdemokraterna 
kommer nog att hitta varandra i manga fragor. Sverigedemokraterna hat med andra ord 
stor makt, aven om de inte kommer att sitta i regeringen. De har samtidigt behov av att visa 
sig regeringsdugliga. Fragan ar hur mycket de kan stoka till det i utskotten? 
Magnus Hulthe Andersson avslutade med att namna att han tror att Vansterpartiet, 

\!{ 
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Centern och Liberalerna kommer att ha det svart framover. Han sa ocksa att LO har borjat 
diskutera och ta hansyn till Sverigedemokraterna, nagot de inte gjort tidigare. Han pratade 
ocksa kart om laget i Malmo, dar det mesta talar for att Socialdemokraterna, med Katrin 
StjernfeldtJarruneh i spetsen, korruner att styra staden tillsammans med Liberalerna och 
Milj opartiet. 

Frukostmote 2022-11-24: Hur skapar vi- tillsammans - fastigheter som drivs och 
forvaltas klimatneutralt? 
Att sk1iva under ett avtal 0111 att giira sin verksa111het kli111atnetttral dr en sak. Att ta szg an uppgiften i 
praktiken dr nagot annat. Vid CFFF:s fr11kost111iite i shttet av nove111ber berdttade Madeleine Nobis fran 
Liy'ewall 0111 den gemensamma vdgen mot LFM3O:s ma/. 

Madeine Nobis, Liljewall 

Liljewall arbetar med vardagsarkitektur och har varit en del av LFM30 (Lokal Fardplan 
Malmo 2030) sedan 2019. F oreningen har ett tydligt mal - att medlemmarna tillsammans 
ska utveckla en klimatneutral bygg- och anlaggningssektor i Malmo till 2030, med netto nail 
CO2-utslapp. 

- Vart lofte pa Liljewall ar att alla projekt som vi paborjar ska vara klimatneutrala 2030. Nar 
vi borjade fundera pa hur vi skulle uppna malet stallde vi oss fragan: hur gar vi detta? Vi ar 
ju konsulter och driver alla vara projekt tillsammans med andra. Efter ett tag landade vi i 
stillet i fragan: hur hjalps vi at? Arbetet maste goras gemensamt, borja nu och sedan ske 
stegvis, sa Madeleine Nobis, hallbarhetsstrateg pa Liljewall och gruppledare for 
Arbetsgrnpp S inom LFM30, som arbetar med klimatneutral drift och forvaltning. 
Att arbeta tillsammans ar sjalva poangen med LFM30. Bade Madeleine Nobis och Fredrik 
Sorling fran IKANO, som ocksa ar medlem i LFM30, understrok det under morgonens 
mote. De berattade ocksa att det har skapats en kultur av att dela med sig av kunskap inom 
foreningen. 

Del av alias framgangar 
- Alla tjanar pengar pa att vara klimatneutrala. Vilket innebar att alla far del av alias 
framgangar, sa Fredrik Sorling. 
- En av de stora fordelarna med LFM30 ar att vi delar kunskap mellan varandra. For alla ar 
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intresserade av hur vi tillsammans tar oss vidare mot det gemensamma malet. Inom LFM30 
firms ocksa mycket hjalp och vagledning att fa, sa Madeleine Nobis. 
For att kunna mata hur alla tar sig framat har LFM30 skapat nagot de kallar KKPI
metoden, som Madeleine Nobis beskrev under motet. KKPI star for Klimat-KPI:er. 
Metoden ar oppen och kostnadsfri for alla medlemmar. 

Ataganden och loften 
- Alla fastighetsagare har skrivit under ett antal ataganden och loften. Det handlar bland 
annat om att minska fastigheters utslapp och att anvanda klimatdeldarationer for vissa typer 
av nybyggnad. LFM30:s medlemmar har ocksa atagit sig att arligen redovisa sin forflyttning, 
annars forlorar de sitt medlemskap. Vi har enats om 20 KKPI:er som alla medlemmar ska 
mata, for att kunna folja sin arliga forbattring, sa Madeline Nobis och fortsatte: 
- For att underlatta ytterligare har vi skapat fyra ldimatsteg, dar den forsta heter "I gang" 
och den fJarde "Klimatoptimerad". Eftersom vi vill att det ska vara latt att kornrna i gang 
handlar det forsta steget om att besvara ett antal ja- och nej-fragor. Darefter ar man i gang! 
I nasta steg, som vi kallar "Bra", handlar det om att utfora ett antal kostnads- och 
tidseffektiva ldimatatgarder, att se over och forbattra sin energi- och vattenmatning samt att 
gora arliga uppfoljningar. 
I foreningen finns goda mojligheter till dialog med andra medlernrnar. Det arrangeras till 
exempel "KI<PI-stugor", dar medlernrnar mots och gemensamt diskuterar matproblematik 
samt losningar och vagar framat. 
- En stor del av LFM30:s arbete handlar om beteendeforandringar. Vi arbetar for okad 
forstaelse och andrade beteenden, avslutade Madeleine Nobis. 

Arsmote 2022-05-19 
Den 19 maj holl CFFF sitt arsmote. Medlemsavgiften ar oforandrad och revisorerna var 
nojda med rakenskaperna. Nya ledamoter i styrelsen ar Marie Persson, Volito och Martin 
Saaf, Wihlborgs. Jenny Moberg och Daniel Bertland avtackades . 

Forskningskonferens: 11th Malmo Real Estate Research Conference 
Den elfte upplagan av konferensen Real Estate Research Conference anordnades i maj. 
Konferensen genomfors arligen vid enheten for Fastighetvetenskap vid Malmo universitet. 
Syftet med konferensen ar att skapa en nationell och internationell motesplats for 
fastighetsforskning. Konferensen handlar ocksa om att skapa en arena for partnerskap, for 
att kunna mota saval regionala som internationella utrnaningar. Under konferensen mots 
forskare och aven andra intresserade och kan ta del av den senaste forskningen, utbyta 
ideer, utoka sitt natverk sarnt mota forskare och andra professionella inom ornradet. 

Portratt 
Centrurn for Fastighetsforetagandes vision ar att skapa ett nytt och mangvetenskapligt 
synsatt pa forskning och utveclding och bidra till utveclding och forandring av 
fastighetsbranschen. Som ett led i att bidra till aterforing av kunskap och 
kompetensutveclding for medlernrnarnas medarbetare, forskare och studenter inom 
fastighetsforetagande vid Malmouniversitet och LTH och allrnanheten publicerar CFFF pa 
sin hemsida forskarportratt av forskare vid de bada larosatena: 

• Caroline Wigren-Kristofferson, professor Malmo universitet 

It< • Johan Holmgren, professor i transportekonorni vid Hogskolan i Molde, Norge 
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• Nick Meltzer, trafilcplanering, Oregon Cascades West Council, USA 

• Rebecca Lewes, bitradande professor vid School of Planning, Public Policy and 
Management, University of Oregon 

• Catrin Lammgard, lektor Malmo universitet 

• Ann-Charlotte Lyvall, programansvarig Fastighetsforetagande och 

• Fredrik Kopsch, docent och lektor LTH. 

Under aret har portratt publicerats om CFFF:s nya styrelseledamoter: 

• Marie Persson, vd pa Volito Fastigheter och 

• Martin Saaf, analys- och transaktionschef pa Wihlborgs. 

Mentorstipendium och stipendier for utmarkta examensarbeten 
Centrum for Fastighetsforetagande delar arligt ut stipendium i form av mentorstipendium 
och stipendier for utmarkta examensarbeten. Centrum for Fastighetsforetagandes 
mentorstipendium kan sokas av medlemsforetagens medarbetare, for att utveclda den egna 
kompetensen och darmed forstarka organisationen dar medarbetaren ar anstalld. 
Stipendiaten tilldelas en mentor fran naringslivet, som ar utvald av Mentor International 
och som har genomgatt en mentorsutbildning. Under fl.era samtal foljer stipendiaten och 
mentorn en stmktur med ett innehill inriktat pa ledar- och verksamhetsutveclding. 
Mentorn utgar fran stipendiatens behov och formaga och leder processen genom att arbeta 
med systematiska och relevanta fragestallningar. Stipendiaten besvarar fragorna med syftet 
att utveclda sin formaga bade som ledare och operativ chef. 

Ar 2022 erholl Maria Hiersemann, HSB Malmo, arets mentorstipendium. 

Centrum for Fastighetsforetagande delar arligen ut stipendier a 10 000 kr for val 
utforda examensarbeten pa kandidat- och mastersniva, som bidrar till att starka foreningens 
vision och medfor okad kunskap och utveclding inom fastighetsforetagande. Utlysningen 
rilctar sig till studenter inom de fastighetsvetenskapliga kandidatprogrammen vid Malmo 
universitet samt studenter pa civilingingenjorsprogrammen vid Lunds Tekniska Hogskola. 

Pa CFFF:s fmkostmote den 25 november delades arets stipendier for 2022 ars basta 
examensarbeten ut. 

Stipendium for basta examensarbete pa kandidatniva gick till Filip Juhlin och Andreas 
Olsson, vid Malmo universitet, dar Peter Karpestam var deras handledare. Deras 
examensarbete, Srynnedel och hallbarhet: En stttdie om EU-taxonomins paverkan pa det bejintliga 
jastighetsbestandet i Sverige handlar om EU-taxonomin, ett regelverk som ska bidra till att 
klassificera miljomassigt hallbara investeringar och skapa en gemensam definition av 
hallbarhet. 

Stipendium for basta examensarbete pa masterniva gick till Jakob Streijfert och Ella 
Svensson som studerat vid LTH, dar Rebecka Lundgren var deras handledare. 
Examensarbete har mbrilcen Fiiraldrad lagstiftning och traditionell bransch - hur kan 
fastighetsbranschen bemiita zttmaningarna med delade ytor? 
~ 
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Bidrag till forskning 
Centrum for Fastighetsforetagandes vision ar att skapa ett nytt och mangvetenskapligt 
synsatt pa forskning och utveckling genom att uppmuntra till forskningsprojekt som kan 
bidra till utveckling och forandring av fastighetsbranschen. Forskningsideer kan initieras av 
styrelsen, medlemmar i foreningen eller av forskare. CFFF efterstravar en variation av 
projekt for att intressera fl.era parter och for att mojliggora samfinansiering. 

Medlemsforetag 
Centrum for fastighetsforetagande har vid slutet av ar 2022, 26 medlemsforetag och S 16 
(507) personer prenumererar pa CFFF:s nyhetsbrev. 

v1t 
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Styrelsens arbete 

Vid arsmotet den 19 maj valdes 
• foljande styrelseledamoter; 

Nyval pa tva ar: 
Marie Persson, V olito fastigheter 
Martin Saaf, Wihlborgs 

Styrelseledamoter, omval, som valdes pa tva ar: 
Helena Bohman Malmo universitet 
Eric Sjostedt, Vasakronan 
Lotta StromgrenJonsson, YCAP 
Stefan Olander, LTH 

Styrelseledamoter vars mandat loper ut om 1 ar: 
Michael Carlsson, HSB Malmo 
Unni Sollbe, Stena Fastigheter 
Sofia Tholems Ikano 

• till valberedningen 

Nyval av Susanne Richardsson Fastighetsagarna syd 
OmvalJarl Olsson, Catella 

• Revisorer: 

Mats Persson, Revisionsfirman Deloitte, 
Jonny Samuelsson, HSB Malmo 

Vid det konstituerande styrelsemotet valdes Lotta Stromgren Jonsson, YCAP AB, till 
ordforande 2023 och Michael Carlsson till vice ordforande for perioden maj 2022 - maj. 

Mycket av styrelsens tid har under verksamhetsaret lagts pa att diskutera hur vi kan ytterligare 
utoka samverkan mellan forskning och universitet, hur vi kan aktivera vara medlemsforetag 
i forhallande till forskning och hur vi battre bidrar till att sprida kunskap om aktuell forskning 
som bedrivs. 

Styrelsen har under aret haft 4 ordinarie styrelsemoten utover konstituerande styrelsemote 
och arsmotet. 

w 
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Ledamoter i styrelsen 

Fran maj 2022 till maj 2023 ar foljande personer ledamoter i Centrum for 
fastighetsforetagandes styrelse: 

Lotta Stromgren Jonsson 
Ordforande, YCAP AB 

Marie Persson 
VD, Volito Fastigheter AB 

Unni Sollbe 
VD, Stena Fastigheter 

~ 
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Michael Carlsson 
Vice ordforande, VD HSB 
Malmo/Sundsfastigheter 

Stefan Olander 
Tekn. Dr., Docent, LTH 

Martin Saaf 
Analys- och transaktionschef, 
Wilbhorgs Fastigheter AB 

Helena Bohman 
Ek.dr., lektor, Malmo 
universitet 

Erik Sjostedt 
Affarsomradeschef handel, 
Vasakronan 

Sofia Tholerus 
Transaktionschef Ikano 
vardboende 
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Finansiella rapporter 

RESULTATRAKNING for 

Not 
N ettoomsattning 1 
Erhallna bidrag 

Lamnade bidrag och stipendier 
Ovriga exte1na kostnader 2 
Ro relseres ulta t 

Resultat fran finansiella investeringar 
B ankkostnader 
Resultat efter finansiella poster 

Arets skattekostnad 

Arets resultat 
lf( 
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2022 2021 

7 792 10 200 
375 800 542 200 
383 592 552 400 

-40 700 -33 799 
-461 994 -487 592 
-119102 31009 

-1 920 -1 534 
-121 022 29 475 

0 0 

-121 022 29 475 
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Balansrakning per 31 december 

Tillgangar 
Omsattningstillgangar 
Kundfordringar 
Ovriga fordringar 
Kassa och Bank 

Summa omsattningstillgangar 

Summa tillgangar 

Skulder och eget kapital 
Eget kapital 
Kapital 
Arets resultat 
Summa eget kapital 

Kortfristiga skulder 
Ovriga kortfristiga skulder 
Skatteskuld 
Upplupna kostnader & forutbetalda intakter 
Summa skulder 

Summa skulder och eget kapital 
~ 
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Not 

3 

2022 2021 

0 60 100 
35 858 14 133 

4 616 137 263 

40 474 211 496 

40 474 211496 

86 987 57 512 
-1 21 022 29 475 

-34 036 86 987 

1 0 
2 2 

74 507 124 507 
74 510 124 509 

40 474 211496 
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TILLAGGSUPPL YSNINGAR 

ALLMANNA UPPLYSNINGAR 

Redovisningsprinciper 

Arsredovisningen ar upprattad i enlighet med arsredovisningslagen (1995:1554) och 
Bokforingsnamndens allmanna rad (BFNAR 2016:10) om arsredovisning i mindre foretag ("K2"). 

Arsredovisningen upprattas for forsta gangen i enlighet med Bokforingsnamndens allmanna rad 
(BFNAR 2016:10) om arsredovisning i mindre foretag, vilket kan innebara en bristande 
jamforbarhet mellan rakenskapsaret och det narmast foregaende rakenskapsaret. Jamforelsetalen 
har inte raknats om. Arsredovisningen/arsbokslutet for det narmast foregaende rakenskapsaret 
lamnas som bilaga. 

Personal 
Foreningen har inte haft nagra anstallda under aret. Loner eller andra ersattningar har inte 
utgatt. K.ostnad for inhyrda tjanster har fakturerats fran Malmo universitet och uppgar till 
300 000 kr. 

UPPL YSNING TILL ENSKILDA POSTER i kronor 

Not 1 

Not2 

N ettoomsattning 

Medlemsavgifter 

Revisionsarvode 

Deloitte AB 
Revisionsuppdrag 
Ovriga uppdrag 

2022 
7 800 
7 800 

2022 

22 000 
5 500 

27 500 

2021 
10 200 
10 200 

2021 

22 000 
4 500 

26 500 

Med revisionsuppdrag avses granskningen av arsredovisningen och bokforingen samt 
styrelsens forvaltning, ovriga arbetsuppgifter som det ankommer pa foretagets revisorer att 
utfora samt radgivning eller annat bi.trade som foranleds av iakttagelser vid sadan 
granskning eller genomforande av sadana ovriga arbetsuppgifter. Allt annat ar ovriga 
uppdrag. 

Not 3 Upplupna kostnader och forutbetalda intakter 

Forntbetalda projektbidrag 
Ovriga poster 
~ 
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2022 
50 000 
24 507 
74 507 

2021 
100 000 
24 507 

124 507 
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Not 4 Handelser efter rakenskapsarets utgang 
Inga vasentliga handelser hat agt nun efter rakenskapsarets utgang. 

U nderskrifter 

_!fl----
Michael Carlsson 
Vice ordforande 

Malmo Z3 / ,5- 2023 

~ (;l~ 2 aStr6mgre~nsson 
Orrifrirande 

nsberattelse hat lamnats den lJ ':f; S- -2023 

Auktoriserad revisor 
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Martin Saaf 

~ ------

:) ~ 
Jonny Samuels son 
HSB Malmo 
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REVISIONSBERATTELSE 

Till foreningsstamman i Centrum for fastighetsforetagande 
organisationsnummer 846501-7955 

Rapport om arsredovisningen 

Utta/anden 
Vi har utfort en revision av arsredovisningen for Centrum for 

fastighetsforetagande for rakenskapsaret 2022-01-01 - 2022-12-

31. 

Enligt var uppfattning har arsredovisningen upprattats i enlighet 

med arsredovisningslagen och ger en i alla vasentliga avseenden 

rattvisande bild av foreningens finansiella stallning per den 31 
december 2022 och av dess finansiella resultat for aret enligt 

arsredovisningslagen . F6rvaltningsberattelsen ar forenlig med 

arsredovisningens 6vriga delar. 

Grund for uttalanden 
Vi har utfort revisionen enligt International Standards on 

Auditing (ISA) och god revisionssed i Sverige. Vart ansvar enligt 

dessa standarder beskrivs narmare i avsnittet Revisorns onsvar. 
Viar oberoende i forhallande till foreningen enligt god 

revisorssed i Sverige och har i 6vrigt fullgjort vart yrkesetiska 

ansvar enligt dessa krav. 

Vi anser att de revisionsbevis vi har inhamtat ar tillrackliga och 

andamalsenliga som grund for vara uttalanden. 

Styrelsens ansvar 
Detar styrelsen som har ansvaret for att arsredovisningen 

upprattas och att den ger en rattvisande bild enligt 

arsredovisningslagen. Styrelsen ansvarar aven for den interna 
kontroll som den bedomer ar n6dvandig for att uppratta en 

arsredovisning som inte innehaller nagra vasentliga 

felaktigheter, vare sig dessa beror pa oegentligheter eller 
misstag. 

Vid upprattandet av arsredovisningen ansvarar styrelsen for 

bed6mningen av foreningens formaga att fortsatta 

verksamheten. Den upplyser, nar sa ar tillampligt, om 

forhallanden som kan paverka formagan att fortsatta 
verksamheten och att anvanda antagandet om fortsatt drift. 

Antagandet om fortsatt drift tillampas dock inte om beslut har 

fattats om att aweckla verksamheten. 

Revisorns ansvar 
Vara mal ar att uppna en rimlig grad av sakerhet om huruvida 
arsredovisningen som helhet inte innehaller nagra vasentliga 

felaktigheter, vare sig dessa beror pa oegentligheter eller 

misstag, och att lamna en revisionsberattelse som innehaller 

vara uttalanden. Rimlig sakerhet ar en hog grad av sakerhet, 

men ar ingen garanti for att en revision som utfors enligt ISA och 
god revisionssed i Sverige alltid kommer att upptacka en 

vasentlig felaktighet om en sadan finns. Felaktigheter kan uppsta 

pa grund av oegentligheter eller misstag och anses vara 

vasentliga om de enskilt eller tillsammans rimligen kan forvantas 
paverka de ekonomiska beslut som anvandare fattar med grund i 
arsredovisningen. 

Som del av en revision enligt ISA anvander vi professionellt 

om dome och har en professionellt skeptisk installning under 

hela revisionen. Dessutom: 

• identifierar och bed6mer vi riskerna for vasentliga 
felaktigheter i arsredovisningen, vare sig dessa beror pa 
oegentligheter eller misstag, utformar och utfor 

granskningsatgarder bland annat utifran dessa risker och 

inhamtar revisionsbevis som ar tillrackliga och 

andamalsenliga for att utg6ra en grund for vara uttalanden. 
Risken for att inte upptacka en vasentlig felaktighet till foljd 

av oegentligheter ar h6gre an for en vasentlig felaktighet 

som beror pa misstag, eftersom oegentligheter kan 

innefatta agerande i maskopi, forfalskning, avsiktliga 

utelamnanden, felaktig information eller asidosattande av 
intern kontroll. 

• skaffar vi oss en forstaelse av den del av foreningens interna 
kontroll som har betydelse for var revision for att utforma 

granskningsatgarder som ar lampliga med hansyn till 

omstandigheterna, men inte for att uttala oss om 
effektiviteten i den interna kontrollen. 

• utvarderar vi lampligheten i de redovisningsprinciper som 
anvands och rimligheten i styrelsens uppskattningar i 

redovisningen och tillh6rande upplysningar. 

• drar vi en slutsats om lampligheten i att styrelsen anvander 
antagandet om fortsatt drift vid upprattandet av 

arsredovisningen. Vi drar ocksa en slutsats, med grund i de 

inhamtade revisionsbevisen, om huruvida det finns nagon 
vasentlig osakerhetsfaktor som avser sadana handelser eller 

forhallanden som kan leda till betydande tvivel om 

foreningens formaga att fortsatta verksamheten. Om vi drar 

slutsatsen att det finns en vasentlig osakerhetsfaktor, maste 
vi i revisionsberattelsen fasta uppmarksamheten pa 

upplysningarna i arsredovisningen om den vasentliga 

osakerhetsfaktorn eller, om sadana upplysningar ar 
otillrackliga, modifiera uttalandet om arsredovisningen. Vara 

slutsatser baseras pa de revisionsbevis som inhamtas fram 

till datumet for revisionsberattelsen. Dock kan framtida 
handelser eller forhallanden g6ra att en forening inte langre 

kan fortsatta verksamheten. 

• utvarderar vi den 6vergripande presentationen, strukturen 

och innehallet i arsredovisningen, daribland upplysningarna, 
och om arsredovisningen aterger de underliggande 

transaktionerna och handelserna pa ett satt som ger en 

rattvisande bild. 

Vi maste informera styrelsen om bland annat revisionens 

planerade omfattning och inriktning samt tidpunkten for den. Vi 

maste ocksa informera om betydelsefulla iakttagelser under 
revisionen, daribland de eventuella betydande brister i den 

interna kontrollen som vi identifierat. 





Deloitte. 
Rapport om andra krav enligt lagar och 
andra forfattningar 

Uttalande 
Utover var revision av arsredovisningen har vi aven utfort en 

revision av styrelsens forvaltning for Centrum for 

fastighetsforetagande for rakenskapsaret 2022-01-01- 2022-12-

31. 

Vi tillstyrker att foreningsstamman beviljar styrelsens ledamoter 

ansvarsfrihet for rakenskapsaret. 

Grund for uttalande 
Vi har utfort revisionen enligt god revisionssed i Sverige. Vart 

ansvar enligt denna beskrivs narmare i avsnittet Revisoms 
ansvar. Viar oberoende i forhallande till foreningen enligt god 

revisorssed i Sverige och har i ovrigt fullgjort vart yrkesetiska 
ansvar enligt dessa krav. 

Vi anser att de revisionsbevis vi har inhamtat ar tillrackliga och 

andamalsenliga som grund for vart uttalande. 

Styrelsens ansvar 
Detar styrelsen som har ansvaret for forvaltningen . 

Revisorns ansvar 
Vart mal betraffande revisionen av forvaltningen, och darmed 

vart uttalande om ansvarsfrihet, ar att inhamta revisionsbevis for 

att med en rimlig grad av sakerhet kunna bedoma om nagon 
styrelseledamot i nagot vasentligt avseende foretagit nagon 

atgard eller gjort sig skyldig till nagon forsummelse som kan 

foranleda ersattningsskyldighet mot foreningen. 

Rimlig sakerhet ar en hog grad av sakerhet, men ingen garanti 

for att en revision som utfors enligt god revisionssed i Sverige 

alltid kommer att upptacka atgarder eller forsummelser som kan 

foranleda ersattningsskyldighet mot foreningen. 

Som en del av en revision enligt god revisionssed i Sverige 

anvander vi professionellt omdome och har en professionellt 

skeptisk installning under hela revisionen. Granskningen av 
forvaltningen grundar sig framst pa revisionen av rakenskaperna. 

Vilka tillkommande granskningsatgarder som utfors baseras pa 
var professionella bedomning med utgangspunkt i risk och 

vasentlighet. Del innebar att vi fokuserar granskningen pa 

sadana atgarder, omraden och forhallanden som ar vasentliga 
for verksamheten och dar avsteg och overtradelser skulle ha 

sarskild betydelse for foreningens situation. Vi gar igenom och 

provar fattade beslut, beslutsunderlag, vidtagna atgarder och 
andra forhallanden som ar relevanta for vart uttalande om 

a nsva rsfri het. 

Malmo .Z.5i ~- 2023 

Auktoriserad revisor 
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